
PROTOKÓŁ NR XLVIII/18 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 28 marca 2018 r. 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram XLVIII posiedzenie rady 

gminy Kostomłoty. Witam na dzisiejszej sesji pana wójta, pana sekretarza, pana 

skarbnika, radnych gminnych, pana Kazimierza Bubę radnego powiatowego,  państwa 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników UG oraz 

wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji. Informuję, że w sesji uczestniczy 13 radnych, 

zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. Proszę państwa zanim 

przejdziemy do punktu drugiego, chcielibyśmy w imieniu samorządu gminnego wręczyć 

podmiotom, które uczestniczyły i zostały nagrodzone w plebiscycie Expressu Miejskiego, 

bony upominkowe za zajęcie poszczególnych miejsc. Wójt Stanisław Wicha oraz 

przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak wręczyli przedstawicielom zwycięskich 

miejscowości bony upominkowe. Sołectwu Mieczków za zajęcie I miejsca w kategorii 

Sołectwo roku 2017 (bon w wysokości 1000 zł), sołectwu Piersno na zajęcie III miejsca 

(bon w wysokości 500 zł) w kategorii Inwestycja 2017 roku drugie miejsce zajęła 

modernizacja boiska w Piersnie oraz w kategorii Jednostka OSP 2017 roku III miejsce 

zajęła jednostka OSP Osiek (bon w wysokości 500 zł). 

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 27.02.2018 r. 

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. „15 minut dla wyborców”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2018 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kostomłoty na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kostomłoty na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu wspierania rodziny na 

lata 2018-2020, w gminie Kostomłoty. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kostomłoty na 2018 rok”. 

12. Podjęcie uchwały sprawie zmiany uchwały nr XLVI/290/18 z dnia 31 stycznia 2018 

r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty 

na rok 2018. 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2017. 

14. Sprawozdanie z działalności jednostek organizacyjnych gminy Kostomłoty: GOPS,    

GOK, Gminna Biblioteka, ZUM, ZGK.  

15. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        

16.  Wnioski i zapytania. 

17. Sprawy bieżące. 

18.  Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

 



 

   

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jakieś uwagi do porządku  

obrad? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem porządku?   

kto jest za – 13 głosów 

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Porządek został przyjęty 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do projektu protokołu nie 

wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 27 lutego 2018 r. w przedłożonej 

wersji, proszę o podniesienie ręki: 

kto jest za – 13 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia od dnia 20.02.2018 r. do dnia 22.03.2018 r.  

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie pn: 

„Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Ramułtowice” 

- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2018 

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty 

- powołania Komisji Rekrutacyjnej 

- powołania komisji do wyboru partnera projektu w konkursie RDPS.10.02.01-12.00-  

02-289/18 

- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie pn: 

„Przebudowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Ramułtowice” 

- opracowania Planu zamierzeń obronnych Gminy Kostomłoty na 2018 rok 

3. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 nadania numerów porządkowych – 1 

 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2. 

 

 

- 

 

 

 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie Wójcie. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam 

dyskusję. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  

 

Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”. Otwieram 

dyskusję. Nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję.  

 

Ad.7. 

Rafał Hossa Skarbnik Gminy odczytał uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2018 rok. 

 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  

w okresie od 17.02.2018r. do 19.03.2018r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 24 

2.  Decyzje dotyczące podatku 69, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
14 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
55 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

a. odroczenia Liczba ogółem =1  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 1 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =1 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    

d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =0 

4. Decyzje w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

 

Odmowne=0 

Pozytywne=216 

Liczba ogółem =216, z tego: 

 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę 

chętnych. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały proszę o 

podniesienie ręki. 

Kto jest za – 13 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Proszę państwa przechodzimy do 

uchwały w sprawie podziału Gminy Kostomłoty na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. To jest projekt otrzymany 

dzisiaj, projekt z dnia 21 marca, myślę, że należy odczytać załącznik, bo jest zmiana w 

stosunku do dotychczasowych unormowań. Powyższy dokument został skonsultowany 

przez Komisarza Wyborczego we Wrocławiu, który nie wniósł uwag do treści projektu. 

Otwieram dyskusję. 

 

Józef Lech – Panie przewodniczący czy nie jest tajemnicą jak komisarz wyborczy ma na 

nazwisko? Jak się ten pan komisarz nazywa? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Marcin Sosiński. Komisarz jest na całe 

województwo dolnośląskie. Proszę państwa czy są jeszcze pytania dotyczące projektu 

uchwały? 

 

Andrzej Suropek Sekretarz Gminy - Czy mogę podać adres KBW delegatury we 

Wrocławiu? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę bardzo. 

 

Andrzej Suropek Sekretarz Gminy – Krajowe Biuro Wyborcze Delegatura we Wrocławiu 

ul. Podwale 28, 50-040 Wrocław. 

 

Leszek Wicha – Może należałoby wyjaśnić, zmieniła się ustawa o ordynacji wyborczej, 

która jakby nie dopuszcza okręgów wyborczych, które były do tej pory. Nie chciałbym 

wchodzić w te pytanie, pan sekretarz cały czas kontaktował się z Biurem Wyborczym. 

Trzeba te współczynniki, przeliczniki plus to, że okręgi wyborcze miejscowości muszą 

graniczyć ze sobą. Nie tak jak było przedtem Bogdanów z Mieczkowem, bo one nie 

graniczą bezpośrednio ze sobą, oddziela ich Osiek, oddziela ich Wichrów, i to 

powodowało, że ten okręg musiał być oddzielony. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Może sekretarz by to szczegółowo wyjaśnił. Proszę 

państwa tak jak tu mówił wcześniej radny Wicha zmieniła się ustawa i teraz tak, my 

mamy 7 tysięcy z haczykiem mieszkańców, co dzieli się przez ilość mandatów, czyli 15. 

Wiadomo, że nie może być więcej jak 15 mandatów, dzieląc to wyszło mamy 472 osoby 

na jeden mandat, i są takie sytuacje np. jak Bogdanów ma 242, co stanowi ponad 50% 

tej sumy przypadającej na jeden mandat, czyli jest 0,51. Jeżeli jest 0.51 i przekroczy 

0,50 musi być mandat, czyli mandat plus dołożyć inne miejscowości okoliczne, które są 

mniejsze i nie posiadają współczynnika i graniczą ze sobą. Dlatego w pierwszej wersji nie 

chcieliśmy nic zmieniać, wystąpiliśmy do Państwowej Komisji Wyborczej z wcześniejszym 

podziałem, żeby nie było zmian. Dostaliśmy pismo od Komisarza, że nie ma takiej 

możliwości, nie ma możliwości żeby np. Samsonowice łączyć z Piotrowicami, ponieważ 

Piotrowice są podzielone na dwa okręgi. Nie można łączyć z częścią miejscowości. I ta 

nowa ordynacja wyszła, dlatego staliśmy przed dylematem. Pierwszą wersję mieliśmy 

zaakceptowaną, czyli do pierwszej wersji, którą Komisarz zaakceptował jest tylko zmiana 

taka, że Piersno było samodzielne, teraz dołożone są Jenkowice. W poprzedniej wersji 

Jenkowice były z Zabłotem i Jakubkowicami. Natomiast na komisji z radnymi, radni 

zaproponowali taką sytuację, żeby do Piersna dołożyć Jenkowice, i stworzyć następny 



okręg wyborczy Zabłoto, Jakubkowice, Siemidrożyce, Szymanowice. Taka była 

propozycja. Tą drugą propozycję przesłaliśmy do Komisarza Wyborczego i on 

zaakceptował, że tak może być. W tej chwili, na sesji jest przedstawiony projekt uchwały 

– druga wersja, którą zaakceptował nam Komisarz PKW. Natomiast, jeśli chodzi o obwody 

nic się nie zmieniło, dalej mamy obwody w Karczycach, Piotrowicach, Kostomłotach i 

Mieczkowie, i do tych obwodów są przypisane okręgi. 

 

Józef Lech – Chciałbym jeszcze powiedzieć, że w poprzedniej wersji był Wilków Średzki, 

Sobkowice, Siemidrożyce, Szymanowice, Samsonowie i Wnurów, sześć miejscowości, 

mieliśmy 670 osób. Teraz przy tej wersji, która teraz jest, czyli Szymanowice, 

Siemidrożyce, Jakubkowice, Zabłoto mamy 700 osób, 700 do głosowania, ale mamy 

cztery miejscowości. I jak by powiedzieć, te miejscowości Jakubkowice, Szymanowice, 

Siemidrożyce od zawsze były razem, i ci ludzie się znają, dlatego nie chciałem się zgodzić 

na pierwszą wersję, że Wilków Średzki, Siemidrożyce, Szymanowice, Jakubkowice, bo 

wtedy Siemidrożyce i Szymanowice mają 206 osób, a sam Wilków 316, oprócz Sobkowic, 

Wnurówa i Samsonowic. To dla mnie było w ogóle nielogiczne, chociaż dalej jest 

nielogiczne, ale trudno jest, jak jest. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa musimy bazować na 

przepisach prawa, które się zmieniły, i są pewne możliwości, to co pan powiedział i pan 

wójt powiedział, to wybór jakiejś opcji, tego co jest nieprzekraczalne przez ustawę. Czy 

są jeszcze pytania w zakresie tej uchwały. Nie widzę chętnych. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – 15 osób, jak wynika z uchwały może skarżyć, jest to 

zatwierdzone przez komisarza. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tak jest. Przy następnych wyborach 

okręgi ustali komisarz wyborczy, zmieniły się prawa wyborcze w związku z tymi różnymi 

dyskusjami w kraju. Tak w tym roku jeszcze rady poszczególnych gmin, a jeżeli to 

unormowanie pozostanie takie jak obecnie, za cztery lata będzie o tym decydował 

komisarz wyborczy. Za pięć, przepraszam. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 

przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 12 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 1 głos 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad.9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

podziału Gminy Kostomłoty na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. 

 

Janina Gawlik – Ja mam pytanie do sekretarza. Czy obwody też są obwarowane? 

 

Andrzej Suropek Sekretarz Gminy – Tym, że nie wolno dzielić okręgów wyborczych, 

przykład osoby z Zabłota jadą głosować do Kostomłotów, a pozostali Jakubkowice, 

Siemidrożyce, Szymanowice jak do tej pory jadą do Wilkowa. Nie, tego nie możemy 

zrobić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Okręgi wiążą obwody. Czy są jeszcze 

pytania? Nie widzę chętnych, więc zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 13 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głos 



Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018-2020 w gminie 

Kostomłoty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – projekt uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Oświaty. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 

podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 13 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głos 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie gminy Kostomłoty na 2018 rok”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. Kto jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 13 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głos 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały sprawie zmiany 

uchwały nr XLVI/290/18 z dnia 31 stycznia 2018 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na rok 2018. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. 

 

Leszek Wicha – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni państwo, ja składam 

wniosek formalny, aby rozszerzyć kontrolę wykonanych przyłączy wodociągowych, 

rozszerzyć o lata 2011 – 2014. Teraz chciałbym uzasadnić dlaczego – chodzi mi o to, 

żebyśmy mieli porównanie jak to się odbywało w poprzednich kadencjach, jak to 

wyglądało do tej pory i jak to wygląda teraz. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Rozumiem, że wniosek… Proszę 

sprecyzować ten wniosek. 

 

Leszek Wicha – Chodzi mi o zwiększenie, podzielić to na dwa etapy, jeden etap tak jak 

mamy zapisane w projekcie uchwały i dołożyć drugi etap w takich samych datach od 

01.01.2011 r. do 30.12.2014. Komisja zrobi analizę porównawczą i przedstawi, jak to 

wyglądało kiedyś i jak to wygląda teraz. Żebyśmy wiedzieli o jakiej materii mówimy. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Chciałabym zapytać, bo nie orientuję się w tym 

temacie czy są takie same warunki gospodarowania, zarządzania drogami jak w 

poprzedniej kadencji, bo wydaje mi się, że komisja rewizyjna zajmuje się dokładnie tą 

kadencją, a nie analizowaniem różnic pomiędzy poszczególnymi kadencjami. Nie widzę 

zasadności tego wniosku. 

 

Leszek Wicha – Moje uzasadnienie – chodzi mi o to, że my jako osoby, które będziemy 

się zapoznawać z tą kontrolą chcemy mieć wiedzę, jak to wyglądało wcześniej, jak to jest 

teraz. Co się zmieniło, bo to jest takim tropem. Natomiast, żeby to zrobić musimy 



wiedzieć, jak to wyglądało wcześniej. Dlatego prośba do komisji jest taka, żeby 

przeanalizowała te lata, a my już jako radni sami porównamy. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Jako przewodnicząca komisji… Widzę cel w 

kontrwniosku, w sensie takim, że też nie jesteśmy, nie urwaliśmy się z choinki, wiemy 

jaki jest cel tego porównywania i nie widzę problemu. 

 

Janina Gawlik – Panie przewodniczący myślę, że można o ile dokumentacja pozwoli na to, 

jestem za. Natomiast myślę, że powinien wpłynąć odrębny wniosek od radnego, tak jak 

złożył to radny Fita. …. Nie mniej jednak, my możemy poprosić jeszcze pana wójta, 

Zakład Gospodarki Komunalnej o przygotowanie dokumentów. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Nie mam nic przeciwko temu wnioskowi, mamy plan na 

kwiecień, zaplanowane komisje rewizyjne i analizy, także poczekamy do przyszłej sesji. 

Proszę złożyć ten wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jest możliwość taka, że głosujemy nad 

projektem uchwały, żeby zmienić ten projekt uchwały, można ująć to w jednym, 

poprawce,  a można złożyć osobny wniosek. Pan składa wniosek o poprawkę. 

 

Janina Gawlik – Panie przewodniczący, jednak będę się upierała… nie wiadomo czy są 

jeszcze dokumenty. Niemniej jednak jak radny Fita chciał złożyć na sesji wniosek 

wyraźnie pan powiedział proszę złożyć wniosek na piśmie…. Niemniej jednak taka 

informacja nie musi przejść przez komisję rewizyjną, tylko taką informację może 

sporządzić sam pan wójt albo ZGK i przedłożyć radnym i sołtysom na radzie. Nie musi to 

iść przez komisję rewizyjną. My będziemy jako komisja… Natomiast ta informacja, ale 

powinien być złożony wniosek…. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Pani radna, wie pani doskonale, że 

projekt złożony przez radnego Mariana Fitę, zgodnie z naszym statutem inicjatywę 

uchwałodawczą mają też radni, Pan formalnie przedłożył taki projekt, natomiast 

dyskutujemy nad projektem uchwały, co prawda z inicjatywy pana radnego, ale możemy 

to zmienić. Możemy go zmienić w takiej formule, że dokładamy do uchwały, może być też 

w taki sposób, że radny złoży osobny wniosek. To jest wybór pana radnego, jaki składa 

wniosek. Złożył wniosek o zmianę tej uchwały. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja mam pytanie, jako przewodnicząca do pana 

przewodniczącego, bo nie orientuje się, jak to będzie jeżeli my dołączymy wniosek pana 

radnego Wichy do tego wniosku, okaże się, że jest to niemożliwe praktycznie, bo tego w 

archiwum nie ma. I co wówczas? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wówczas w protokole z kontroli 

zapiszecie, że względu na zakończony okres przechowywania i brakowanie dokumentacji 

nie ma możliwości zweryfikowania. Taka sama sytuacja, jeśli byłby złożony wniosek 

odrębny, w formie innej uchwały, przed sprawdzeniem tego jak długo przechowywane są 

te dokumenty, i realizacja takiej uchwały byłaby niemożliwa. 

 

Marian Fita – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni radni, zaproszeni goście w 

związku z tym, że są różnice co do oceny, osobiście jestem przeciwny, bo chciałem na 

poprzedniej sesji… pan przewodniczący powiedział, że muszę złożyć projekt uchwały i 

bronię tego projektu uchwały. Dlatego wydaje mi się, że powinna być opinia prawna, pod 

którą się prawnik podpisze czy możemy. Czy tak ciężko złożyć wniosek? 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Procedura uchwalania… że komisja rewizyjna ustala co 

chce analizować. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani radna przypomnę, że zgodnie z 



ustawą o samorządzie gminnym, rada gminy jest organem uchwałodawczym i 

kontrolnym, kontrole w imieniu rady gminy wykonuje komisja rewizyjna poprzez 

zatwierdzenie planu i zmianę tego planu. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

 

Ryszard Pisarek – Ja muszę państwu powiedzieć, że ja się uśmiecham, wiecie dlaczego? 

To jest proste i jasne, to jest też mój wniosek, prosty wniosek. Proszę pana, pan jest 

radnym i nie powinien się sprzeciwiać, ja uważam, że archiwa, papiery są w gminie, nie 

kasuje się, bo jeszcze nie minął okres 10 lat. Ja też jestem za oceną tej działalności 

Zakładu Gospodarki Komunalnej, bo to mnie też interesuje, okres 2011-2014. Do czego 

zmierzam? Czytałem, przewodnicząca komisji budżetowej otrzymała takie pismo z oceny 

Zakładu Gospodarki Komunalnej, była kontrola z gminy, i tam widzimy jakie są 

zaniedbania. Jako radny chciałby wiedzieć, jak ten zakład funkcjonował. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny tylko my głosujemy nad 

konkretnym tytułem zadania czyli wykonanie przyłączy i sieci wodociągowych, a nie nad 

całokształtem działalności ZGK. 

 

Leszek Wicha – Panie przewodniczący, szanowni państwo ja rozumiem, że tu panu 

radnemu Pisarek chodziło o to, żeby, chyba drugi wniosek formalny, komisja odniosła się 

do tego protokołu z kontroli, która była przeprowadzana przez gminę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny pytam, czy składa pan 

wniosek formalny, co do tego projektu uchwały rady? Panie radny, czy pan składa 

formalny wniosek, co do procedowania projektu uchwały o rozszerzenie o to zadanie? 

 

Ryszard Pisarek – Proszę państwa, muszę państwu powiedzieć szczerze i tutaj ponieważ 

jestem w komisji budżetowej mam tutaj pretensje…. Ponieważ komisja budżetowa 

powinna się zainteresować tym. 

 

Janina Gawlik – Ale my mówimy o rewizyjnej. 

 

Ryszard Pisarek – Przepraszam bardzo, ale to jest powiązane z komisją rewizyjną i 

budżetową, i dlatego panie przewodniczący żądam tutaj też w opisie kontroli na jakim to 

jest etapie, bo nie wiemy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny jeszcze raz pytam, złożył 

wniosek formalny, zgodnie z naszym statutem pan radny Wicha, do tego projektu 

uchwały o rozszerzenie w tym zakresie zadania dodatkowego okresu od 01.01.2011 do 

30.12.2014. Pan rozumiem składa drugi wniosek o to, żeby komisja rewizyjna odniosła 

się do protokołu kontroli wewnętrznej, zleconej przez pana wójta w ZGK. Tak czy nie? 

 

Ryszard Pisarek – i Budżetowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jeszcze raz, my procedujemy na temat 

dodatkowego zadania dla komisji rewizyjnej, dla rewizyjnej, nie mówimy o budżetowej. 

 

Ryszard Pisarek – Przepraszam najmocniej nie będę mieszał, komisja rewizyjna, jako 

organ kontrolujący. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa, żeby przejść do 

procedowania nad uchwałą pierwszy wniosek złożył pan radny Wicha o rozszerzenie 

zakresu, przepraszam…. 

 

Marian Fita – Panie przewodniczący chciałem złożyć wniosek i pan mi powiedział, że 

muszę złożyć projekt uchwały, i teraz pod mój projekt uchwały chce pan podpinać drugi 

wniosek. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny, projekt uchwały jest 

projektem uchwały, o uchwale decyduje rada nie poszczególny radny. Pan złożył taką 

inicjatywę, w trakcie dyskusji pojawia się dyskusja i są wnioski formalne, które zgodnie 

ze statutem musimy przegłosować. 

 

Waldemar Sudoł – Czy wniosku nie trzeba składać do przewodniczącej komisji 

rewizyjnej? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie. My dyskutujemy nad projektem 

uchwały… Proszę państwa ja przypomnę może jeszcze raz zasady, bo może nie wszyscy 

znają. Proszę państwa, żeby była jasność, jeżeli chodzi o projekty uchwał, są składane 

przez organy uprawnione, w szczególności przez pana wójta i zgodnie ze statutem przez 

radnych. To nie znaczy, że projekt w takiej wersji, jak zostanie przedstawiony, zostanie 

przegłosowany. To oznacza, że nad takim projektem dyskutujemy i może ulec zmianie, 

może ulec odrzuceniu, przyjęciu bez zmian lub ze zmianami. Teraz jesteśmy na etapie 

procedowania tego projektu i są składane wnioski formalne. Proszę panie radny. 

 

Iwo Iwaszków – Panie przewodniczący, ja mam do pana prośbę, żeby uporządkował pan 

tą dyskusję, bo to przypomina to troszeczkę nasze dyskusje na komisjach. Wchodzą panu 

przewodniczącemu w zdanie… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – panuję nad tym, dlatego staram się, 

żeby poszczególni radni formułowali wnioski formalne, które mają prawo składać. I 

pierwszy wniosek sformułował pan radny Wicha, drugi wniosek sformułował pan radny 

Pisarek, odnośnie tego projektu uchwały, który procedujemy dzisiaj. Teraz przechodzimy 

do głosowania tych wniosków i zobaczymy jaki będzie efekt głosowań, i wtedy w 

zależności od tego będzie formułowana ostateczna treść uchwały, którą będziemy 

głosować. Kto jest za przyjęciem pierwszego wniosku formalnego pana radnego Wichy o 

rozszerzenie okresu objętego kontrolą, to co macie państwo w tabelce, od 1.01.2011 do 

30.12.2014 r. proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 11 głosów 

Kto jest przeciw – 1 głos 

Kto się wstrzymał – 1 głos 

Pierwszy wniosek formalny został przyjęty. 

Drugi wniosek formalny, żeby do tego zakresu dodać analizę przez komisję rewizyjną 

protokołu kontroli wewnętrznej przeprowadzonej przez pana wójta w ZGK. Kto jest za 

tym, żeby rozszerzyć ten zakres. 

Kto jest za – 12 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głos 

Kto się wstrzymał – 1 głos 

Drugi wniosek formalny został przyjęty. 

Kto jest za przyjęcie uchwały z dwoma przyjętymi wnioskami formalnymi? Proszę o 

podniesienie ręki. 

Kto jest za – 12 głosów 

Kto jest przeciw – 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 1 głos 

Uchwała została podjęta, przy 1 głosie wstrzymującym. 

 

Ad.13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przechodzimy do Gminnego Programu 

Profilaktyki i Przeciwdziałania Narkomanii w roku 2017. Otwieram dyskusję, nie widzę 

chętnych, więc zamykam dyskusję. 

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawozdania były omawiane na 

posiedzeniu Komisji Oświaty. Otwieram dyskusję, nie widzę chętnych, więc zamykam 

dyskusję. 



 

 

Ad.15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji nie wpłynęły wnioski. 

 

Ad.16. 

Marian Fita – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni radni, zaproszeni goście, 

zwróciłem się do pana wójta na poprzedniej sesji w sprawie drogi na strefie, która jest 

użytkowana rolniczo, wykupiona przez urząd gminy i użytkowana rolniczo. W odpowiedzi 

pan wójt powiedział mi, że tam droga jest i można sobie jeździć. Pojechałem specjalnie 

wczoraj, rosną rośliny. To panie wójcie tylko tyle. Że nie pozwolę, żeby ta sytuacja dalej 

istniała, zrobię wszystko, żeby jak najszybciej droga została odtworzona geodezyjnie i 

przeznaczona do ruchu. Zrobię wszystko, mogę panu to obiecać. 

 

Stanisław Wicha wójt Gminy – Wpłynął wniosek radnego i praktycznie trzeba będzie w 

budżecie na przyszły rok zaplanować, żeby te drogę wytyczyć i zrobić, jestem za tym. 

 

Janina Gawlik – Komisja rewizyjna sprawdzi, czy to nie było już raz robione.  

 

Janina Gawlik – Panie przewodniczący, panie wójcie, właśnie rozmawiałam ze 

skarbnikiem, w związku z tym, że mamy niecałe 2 mln zł wolnych środków, 

niewprowadzonych do budżetu. Mam taką prośbę, naprawdę tego oświetlenia brakuje w 

naszej gminie, a drogi gminne są dziurawe, żeby uruchomić te wolne środki, bo będziemy 

je rozdrabniać. Nie trzymać ich, a radni może większość nie wie, nie zdaje sobie sprawy 

co mamy w zanadrzu, tak żeby przeznaczyć 200 tysięcy na oświetlenie, co pan 

przewodniczący mówił, że nie ma, i na łatanie dziur z 200, 300 tysięcy. Weźmy wreszcie 

coś zróbmy, bo planujemy kredyty, ujawnijmy i te wolne środki wprowadźmy. Kłócimy się 

o drogi, kłócimy się o wydatki, natomiast…. Panie skarbniku, jak rada zdecydowała o 

kredycie na inwestycje i tak te inwestycje są troszeczkę niżej, to myślę, że przynajmniej 

połowę tych wolnych środków powinniśmy użyć i zrobić te drogi. 

 

Rafał Hossa Skarbnik Gminy – Proszę państwa wolne środki występują co roku i co roku 

radni są o tym informowani, bo sami państwo głosujecie na to. I tak było przez ostatnie 

lata, że wolne środki idą na pokrywanie planowanych kredytów… Państwo byliście 

informowani, głosowaliście na to, aby pokrywać planowane kredyty. 

 

Janina Gawlik – Panie skarbniku, my rozumiemy, ale może my inaczej rozmawiamy, bo 

my rozumiemy, natomiast radni dostając taką informację nawet nie kojarzą co to są za 

środki. Ale kiedy my zaczynamy dyskutować, a pieniędzy nie ma na to i na to, to trzeba 

uruchomić wolne środki i wprowadźmy oświetlenie, panie Ryszardzie,….. na te drogi, 

dziury. Trzeba to zrobić, i mam prośbę panie skarbniku na najbliższą komisję budżetową 

przygotować plan rozdysponowania wolnych środków na poszczególne zadania. 

 

Rafał Hossa Skarbnik Gminy – Jak co roku radni są informowani, jak co roku wolne środki 

są w informacji opisowej rozpisywane, że w trakcie roku, jeżeli będą nie wykorzystane to 

będą wykorzystane na pokrycie kredytów 

 

Janina Gawlik – Ale mamy akurat taką sposobność, że dziura na dziurze, a oświetleń nie 

ma. Panie wójcie chciałabym zrobić drogę, pokazać drogę wyjazdu przez park na 

Sokolniki. W Szymanowicach możemy zobaczyć. 

 

Leszek Wicha – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni państwo, ja wypraszam 

sobie takie uwagi, ja wiem na co głosuję, niech pani sobie nie uzurpuje pewnej wiedzy, że 

tylko pani i skarbnik, a reszta to już jest ciemna masa i nie ma pojęcia o niczym. Także 

wypraszam sobie takie uwagi. Druga sprawa to jest taka, że właśnie kończy się zima, 

pani jest zaskoczona, że dziury są w drodze, zawsze po zimie dziury są w drodze. Jeżeli 

są przymrozki, jest pani skarbnikiem powiatu tyle lat i dobrze pani wie, że żadna firma 



nie podejmuje się łatania dziur dopóki są przymrozki, bo te dziury z powrotem wyskoczą. 

Pani podnosi larum, że drogi są dziurawe. Dziękuję bardzo. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście, 

to nie jest tak, że środki rozdysponowuje się do końca i nie ma się żadnej rezerwy itd. 

Wyobraźmy sobie jakbyśmy rozdysponowali do końca, jeżeli Powiat dostanie 

dofinansowanie do drogi i może być taka sytuacja, niewiadomo czy 80 czy 60, ale mówię 

przy zakładaniu hipotetycznie 60 jakbyśmy musieli podać 120, to trzeba 800 tysięcy jako 

gmina dopłacić do drogi, kosztorys wynosi 4 mln zł. Teraz zobaczymy co będzie, jeżeli 

chodzi o kwestie informatyzacji, wniosek złożony był wspólnie z powiatem, jakbyśmy 

dostali dofinansowanie, też jak patrzycie się państwo w prognozie wieloletniej, to 

jakbyśmy wykorzystali te środki to zostaje nam na następny rok tylko milion złotych na 

inwestycje. Czyli widzicie, że trzeba zawsze mieć taką rezerwę, ewentualnie jest nabór…. 

Następna rzecz, jeżeli mamy w tej chwili np. świetlicę zaplanowaną, będzie złożony 

wniosek na Świdnicę Polską, gdzie myśmy zakładali dofinansowanie 360, a w tej chwili to 

będzie około miliona, jeżeli dostaniemy dofinansowanie trzeba mieć pół miliona własne, 

czyli już nam brakuje sto ileś i tak po kolei. Nie może być coś takiego, że mamy wolne 

środki rozdysponowane do zera, robią tak gminy i np. brakuje im na wypłatę, wypłatę 

dają z miesiącem opóźnienia itd., bo wszystko rozdysponowali. Jeszcze jedno, jeżeli 

chodzi o drogi. Wczoraj objeżdżałem, jeżdżę praktycznie co tydzień, objechałem 

wszystkie drogi i najgorsza jest do pana radnego (Józef Lech - Szymanowice), ten 

kawałek to sodoma i gomora. Jeśli chodzi o drogę Szymanowice – Świdnica to jest jedna 

dziurka, droga Paździorno - Piotrowice przed mostem jest także, jeśli chodzi o drogę 

Jarząbkowice – Karczyce będę robił projekt, bo tam trzeba wreszcie położyć dywanik, bo 

tam jest podbudowa bardzo mocna, silna, ale już nic nie daje tam skrapianie i tam trzeba 

będzie w ramach Urzędu Marszałkowskiego wystąpić, żeby przynajmniej położyć dywanik 

4 cm. Drogi, które robiliśmy w 2015 roku są ok., m.in. Zabłoto, Karczyce, najgorsza jest 

droga Karczyce-Pustynka, tam faktycznie poszła nawierzchnia, są pieniądze przeznaczone 

w budżecie. Dziękuję, że zatwierdziliście propozycje w uchwale budżetowej, 

przeznaczyliśmy 140 tys., bo liczyliśmy, że tą sumę zrobimy. Zrobiliśmy kosztorys, jedna 

firma zrobiła kosztorys za 250 tys. brutto, co nam się wydawało nierealne, bo za duże 

pieniądze. Druga firma zrobiła kosztorys i różnica wynosiła tylko 1 tysiąc złotych, 

natomiast sądzę po tym zakresie prac, na przetargu powinno być według mnie, ale to 

trudno powiedzieć, powinno być taniej do 200 tysięcy. Dlatego mówię, kwestia tych  

środków, trzeba się patrzeć na pewne rzeczy, tak samo powiat też trzyma w zanadrzu 

zawsze jakąś kasę, wszyscy trzymają, bo najlepiej powiedzieć mamy rezerwę, to szybko 

siadamy rozdysponujemy, a później wyskakują nam takie pozycję. Musimy też zrobić 

ogrodzenie, tutaj koło GOK-u, i wiele takich rzeczy wyskakuje w ciągu roku, niby sprawy 

drobne, a te sprawy drobne to jest rzędu 300, 400 tysięcy złotych. 

 

Janina Gawlik – Panie wójcie ja rozumiem, że nikt nie wydaje wszystkich pieniędzy, to 

jest rzecz normalna, tak samo w powiecie jak i w gminie. Natomiast wydaje mi się, że w 

stosunku do naszego budżetu jest to duża kwota tej rezerwy, gdzie potrzeby naprawdę 

są. Słuchamy o oświetleniu, słuchamy o drogach, nawet o takich projektach, bo my 

nawet pisząc wniosek do wojewody, kiedy wyskakuje to my nie mamy projektu, żeby 

zrobić te projekty i być przygotowanym. Dlatego bardzo proszę o to co pan wójt planuje z 

tej rezerwy, z tych wolnych środków zrobić, żeby nam to na komisję, a mi na piśmie 

przedłożyć. Ile możemy z tego przeznaczyć na oświetlenie, a ile na drogi, na remonty 

dróg, ja bym prosiła na piśmie. 

 

Leszek Wicha – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni państwo, tutaj padła taka 

propozycja, może przełożę na taki przykład, że ktoś dostaje wypłatę pierwszego do 

dziesiątego wydaje ją całą, bo robi zakupy itd. do końca miesiąca ma starczyć, i nagle 

psuje się nam samochód i co wtedy, nie mamy żadnych środków. I tu padła taka 

propozycja, wydać wszystkie środki, bo je mamy, a później jak się pojawią np. jakieś 

dofinansowania, jakieś programy, to nie będziemy mieli środków własnych. Musi być 

rezerwa, a mamy cały rok przed sobą. 



Janina Gawlik – Po co ta dyskusja? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny, pani radna, jest wniosek o 

przedłożenie, natomiast rozdysponowanie to już jest zadanie pana wójta i tylko na jego 

wniosek możemy to zrobić. 

 

Rafał Hossa Skarbnik Gminy – Oczywiście kwotę wolnych środków podam, bo podajemy, i 

dzięki tym środkom przez te 4 lata nie braliśmy żadnych kredytów i pożyczek, bo w 

trakcie roku państwo głosowaliście za tym, aby było pokrycie deficytu naszych 

planowanych przychodów i rozchodów. I tak to wygląda, mamy zaplanowaną dużą kwotę 

kredytów, jest to kwota prawie 4 mln, my tych środków nie wykorzystamy…. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę o spokój. Panie skarbniku proszę 

przygotować to, o co prosi radna i będziemy nad tym dyskutować. 

 

Rafał Hossa Skarbnik Gminy – Ta kwota nie jest znana przy projekcie budżetu. 

 

Janina Gawlik – Dlatego nie pytałam. 

 

Rafał Hossa Skarbnik Gminy – Ta kwota jest potwierdzona, wysyłam do Izby 

Obrachunkowej sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 r…. Odnośnie jeszcze 

informacji dzisiejszych, przedłożyłem państwu informację opisową za 2017 r.  i informację 

opisową Zakładu Usług Medycznych i mienie komunalne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli wszczynamy procedurę 

absolutoryjną. 

 

Marek Pomykała – Panie przewodniczący, panie wójcie, wysoka rado, zaproszeni goście, 

wiosna idzie, to widać, składam wniosek panie przewodniczący, jako z gminy do powiatu, 

widać bardzo dobrze teraz, jak rowy wyglądają. Prosiłbym o taki wniosek o 

uporządkowanie, bo za chwilę to zarośnie i nie będzie widać tego, a kosiarki później jak 

przyjadą, chciałbym żeby przyjechały, to wyrzucą to na wierzch. Chciałbym, żeby ten 

wniosek był wysłany do powiatu, a z gminnymi może sobie poradzimy. 

 

Grzegorz Żerelik – Popieram wniosek radnego, i chce wskazać odcinek drogi między 

Samborzem a Kostomłotami w lasku, z wicestarostą rozmawiałem, ale go dzisiaj nie ma, 

więc proszę, żeby zająć się tym miejscem szczególnie, jest tam dużo śmieci, pojazdy 

robią sobie tam parking, kierowcy się zatrzymują i wyrzucają śmieci, tego jest coraz 

więcej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak- Sprawa Nadleśnictwa, ale sprawdzimy 

kto jest właścicielem lasu i wniosek skierujemy do właściciela. 

 

Ryszard Pisarek – Ja mam takie zapytanie panie przewodniczący, szanowni goście, mam 

takie zapytanie do pana wójta odnośnie oświetlenia – czy już jest rozpatrywane, jest to 

zgłoszone, czy przetarg będzie ogłoszony, czy jakaś procedura jest już przez pana wójta 

ukierunkowana? Mam to zapytanie. I drugie mam zapytanie, tutaj nie ma pracownika od 

infrastruktury, bo chciałbym się zapytać jak idzie z tą stacją uzdatniania wody? W ogóle 

mamy, wiadomo, że są przeznaczone środki i czy coś się dzieje, czy jest już 

wykonawstwo, nie wiem. 

 

Waldemar Sudoł – Ja mogę odpowiedzieć. Pod koniec miesiąca wchodzi wykonawca. 

 

Ryszard Pisarek - Muszę państwu powiedzieć, że jestem dumny, że tutaj pracownik 

odpowiada, który pracuje w ZGK, ale tutaj nie ma pani kierownik. 

 

Waldemar Sudoł – Dzisiaj montowano już liczniki, także wchodzą już, plac budowy został 



przekazany. 

 

Ryszard Pisarek – Jeszcze mam panie przewodniczący takie zapytanie do ZGK, który na 

razie nie jest spółką, ja obserwuję ciągle jak jadę autostradą, odnośnie przepompowni, 

raczej stacji uzdatniania wody, nie stacji uzdatniania wody chodzi o przepompownię, 

oczyszczanie ścieków. Ja muszę państwu powiedzieć jedną rzecz, ja się tylko jednej 

rzeczy obawiam panie wójcie, bo ten odcinek tutaj, który łączy miejscowości, gdzie jest 

odprowadzana kanalizacja do zbiorczej przepompowni tutaj w Piotrowicach, do 

oczyszczalni. W ogóle ja na dzień dzisiejszy nie wiem jak wygląda stan techniczny tego 

potężnego kolektora między przepompowniami od Piersna do Piotrowic. Jaki jest stan 

techniczny? Są te studnie w kierunku Piotrowic i jak one wyglądają, czy wykonuje się 

przeglądy techniczne? Dziękuję. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Kierownika Infrastruktury to my nie mamy panie radny, u 

nas to jest to, szanowni państwo, że mamy stanowiska jednoosobowe i np. pani poszła 

na długie chorobowe już przydzielamy pewne prace jakby te pilne do załatwienia na 

bieżąco są załatwiane, a pewne sprawy nam się jednak… My przykładamy największą 

wagę do tego, gdzie mamy inwestycje itd., żeby to szybko zrobić, czy przetargi itd. Ja 

państwu kiedyś mówiłem sama umowa z wykonawcą np. na stację uzdatniana wody w 

Siemidrożycach, przepraszam w Wilkowie Śr. to jest łącznie z załącznikami, to jest 180 

stron, nie mówiąc nadzór 100, i to trzeba wszystko opracować. To siedzą ludzie też 

nocami, żeby to opracować, przygotować umowy, już nie mówię o dokumentacji 

przetargowej, są takie diabelne procedury skomplikowane. My jako mały urząd gminy 

całkiem w innej jesteśmy sytuacji niż np. urząd w Środzie, gdzie jest kierownik 

infrastruktury, i gdzie pracuje 10 osób i tam jak pójdzie ktoś na chorobowe to się nic nie 

opóźni, ale to nie jest wytłumaczenie, my się staramy, żeby to robić na bieżąco. Jeżeli 

chodzi o oświetlenie to będzie w kwietniu, bo po świętach przychodzi pracownik nowy, 

który będzie się zajmować energią, bo Wielgus odszedł do Spółek Wodnych. Odszedł już 

2 miesiące temu, była luka, myśmy już raz ogłaszali konkurs nikt się nie zgłosił, chociaż 

zgłosiła się osoba, która nie spełniała warunków. Konkursy się ogłasza, jest trudny nabór 

na pracowników ponieważ coraz trudniej do samorządów, nie tylko i chodzi o gminę 

Kostomłoty, wszędzie tak jest, bo to jest kwestia zarobków. Jeśli chodzi o analizę stanu 

technicznego, jak wyglądają poszczególne kolektory. Kolektory ciężko jest sprawdzić, 

natomiast analiza jest studni, studnie co pewien okres są monitorowane na tych 

kolektorach, sprawdzane i jeżeli coś jest podejrzane, tak jak było w Piotrowicach, to 

wtenczas wymiana studni. Natomiast jeśli chodzi o kolektor, to trudno, bo nie wiemy co 

jest w środku, pod ziemią. Tak to wygląda. Jeśli chodzi o infrastrukturę, jak już pan radny 

tutaj mówił, bo firma czekała, żeby zima puściła, mają wchodzić, tak samo i na 

Siemidrożyce, jeśli chodzi o przepompownię, a także na stacje uzdatniana wody. 

 

Ryszard Pisarek – Przepraszam bardzo panie wójcie, bo mi chodzi o jedną rzecz, 

ponieważ ja pracuję w dużej firmie, mi chodzi o studnie rewizyjną, bo to jest taka studnia 

rewizyjno-kanalizacyjna, w której znajdują się kinety, czyli wspornik studni, bo 

wiadomo….że one są nie zabrudzone…. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Studnie co jakiś czas są sprawdzane. 

 

Ad.17.  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypominam wszystkim, że 

oświadczenia majątkowe należy złożyć do końca miesiąca kwietnia. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Przypominam, że została przyjęta analiza wydatków na 

remonty dróg gminnych na obszarze gminy Kostomłoty, komisja rewizyjna w dniu 

10.04.2018 r. o godz. 8.00. Proszę, żeby radni byli w komplecie. 

 

Stanisław Wicha Wójt Gminy – Szanowni państwo, w związku z tym, że jesteśmy w 

okresie świątecznym chciałbym panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście 



na wasze ręce, dla waszych rodzin, dla mieszkańców całej gminy i ni tylko gminy 

najserdeczniejsze życzenia świąteczne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam dzisiejszą sesję. Dziękuję. 

 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska. 

Sesja trwała od godz. 15.00 do godz.16.15 

 

 

 

 

 

 

 


